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Oś priorytetowa I „Gospodarka wodno-ściekowa”

Działanie 1.1. „Gospodarka wodno-ściekowa w aglomeracjach powyżej 15 000 RLM”.

Gmina Radziechowy-Wieprz buduje 
kanalizację i wodociągi

Gmina RaDziechoWy-WiepRz 
jest jeDną z 11 Gmin poWia-
tu żyWieckieGo, któRa pRzy-
stąpiła Do Realizacji pRojek-
tu „oczyszczanie ściekóW na 
żyWiecczyźnie – Faza ii”. Dzię-
ki tej Decyzji, na jej teRenie 
poWstanie ponaD 85 kilome-
tRóW noWej sieci kanaliza-
cyjnej i ponaD 5 kilometRóW 
sieci WoDociąGoWej. DoDat-
koWo planuje się Wykonać 
1 stację uzDatniania WoDy 
oRaz 1 ujęcie WoDy W Gminie. 

Przed przystąpieniem do Projektu, w gmi-
nie podłączonych było do istniejącej tam sie-
ci kanalizacyjnej 5112 osób, co stanowiło oko-
ło 40% mieszkańców. Ścieki trafiały do oczysz-
czalni w Żywcu. Natomiast sieć wodociągowa 
doprowadzona była do 1750 budynków, czyli 
korzystało z niej około 55% mieszkańców. 

Obecnie na terenie gminy realizowany 
jest Kontrakt 21a pod nazwą „Budowa sieci ka-
nalizacyjnej w Gminie Radziechowy-Wieprz”. 
W jego ramach powstanie ponad 57 km sie-
ci kanalizacyjnej oraz jedna przepompow-
nia ścieków. Stosowna umowa w tym zakre-
sie została podpisana 11 lutego 2010 roku i już 
12 marca tego samego roku rozpoczęła się re-
alizacja wspomnianego Kontraktu. Przewidy-
wany koszt przedsięwzięcia ustalono na kwo-
tę 20 530 363,74 zł brutto. Jego zakres obejmuje 
budowę kanalizacji sanitarnej w Bystrej, Brzu-
śniku, Juszczynie oraz w Radziechowach Gór-
nych. Do końca lutego bieżącego roku wyko-
nano prawie 30 kilometrowy odcinek. Plano-
wany termin zakończenia robót przypada na 
12 marca 2012 roku. Po tym okresie przewi-
dziano 12-miesięczny okres na zgłaszanie wad 
i usterek. Wykonawcą robót jest Przedsiębior-
stwo Budownictwa Inżynieryjnego „Machnik” 
z Krynicy Zdroju.

Prace w gminie nabiorą wkrótce jeszcze 
większego tempa, bowiem 28 stycznia bieżą-
cego roku została podpisana umowa na realiza-
cję kolejnego przedsięwzięcia, którym będzie 
Kontrakt 21b, noszący nazwę „Budowa sieci ka-
nalizacyjnej i wodociągowej w Gminie Radzie-
chowy-Wieprz”. Wartość prac została oszaco-
wana na kwotę 20 112 376,98 zł brutto. Obej-

mą one wykonanie ponad 27 km sieci kanaliza-
cji wraz z przyłączami. Ponadto wybudowana 
zostanie ponad 5 kilometrowa sieć wodocią-
gowa. Wszystkie planowane prace dotyczącej 
tej inwestycji, powinny zamknąć się w 22 mie-
siącach. Później będzie czas na roczny okres 
zgłaszania wad i usterek. Podobnie jak w przy-
padku realizowanego już Kontraktu 21a – i tu-
taj wykonawcą odpowiedzialnym za wszelkie 
prace będzie firma „Machnik” z Krynicy Zdro-
ju. Warto dodać, że ścieki z terenu gminy po-
płyną rurami do rozbudowanej i zmodernizo-
wanej oczyszczalni ścieków w Żywcu.

Na swoją kolej czeka jeszcze jeden z Kon-
traktów przewidzianych dla tej – liczącej pra-
wie trzynaście tysięcy mieszkańców – gminy. 
Jego nazwa brzmi: „Budowa stacji uzdatniania 
wody i ujęcia wody w Gminie Radziechowy-
Wieprz”. Prace przewidziane dla tego przed-
sięwzięcia, skupią się przede wszystkim na roz-
wiązaniu ważnego dla mieszkańców problemu 
deficytu wody pitnej. 

Gmina Radziechowy-Wieprz na oficjalnej 
stronie internetowej, zaprasza na swój teren, 
proponując spędzenie wolnego czasu – mię-
dzy innymi – nad brzegami rzek i górskich po-
toków. Tutejsze władze samorządowe kładą 
w ogóle duży nacisk na promowanie wizerun-
ku gminy pod kątem jej doskonałych walorów 
turystycznych i krajobrazowych. Należy zatem 
przypuszczać, że w monecie, w którym dobie-
gnie końca budowa sieci kanalizacyjno-wodo-
ciągowej, poprawie ulegnie stan środowiska 
naturalnego. Wtedy też gmina będzie mogła 
wykorzystać ten fakt w swojej szeroko zakro-
jonej polityce promocyjnej. 

Budowa sieci kanalizacyjnej  
w Gminie Radziechowy-Wieprz

W gminie każdy mieszkaniec dba o to, by 
jego budynek nie został pominięty w ra-
mach realizacji projektu, ponieważ każdy 
ma świadomość kosztów jakie musiałby 
ponieść gdyby miał uregulować temat 
ścieków we własnym zakresie.  

4. jak pana zdaniem wyglądałaby reali-
zacja tego typu inwestycji, gdyby każda 
gmina musiała robić to samodzielnie, 
bez wsparcia instytucji koordynują-
cej, jaką jest związek międzygminny 
ds. ekologii w żywcu? czy uważa pan, 
że rola dodatkowej instytucji jest po-
trzebna przy tak dużym programie?
Realizacja tak dużej inwestycji finan-
sowanej z funduszy unijnych wymaga  
wielkiej pracy podczas przygotowania 
projektów, wniosków, wszelkich opraco-
wań niezbędnych do pozyskania dofinan-
sowania. Budowa to też bardzo trudne 
przedsięwzięcie. Gdyby każda gmina 
osobno podejmowała te zadania, to 
trudniej byłoby jej pozyskać fundusze  
i przeprowadzić taką inwestycję, nie mó-
wiąc już o tym, że samo dofinansowanie 
inwestycji prawdopodobnie również było 
by o wiele niższe. Widzimy również po-
trzebę instytucji, jaką jest Związek Mię-
dzygminny ds. Ekologii w Żywcu, przy tak 
dużym programie instytucja koordynują-

ca i nadzorująca jest 
konieczna.

5. projekt „oczysz-
czanie ścieków na 
żywiecczyźnie – 
Faza ii” jest reali-
zowany przy du-
żym wsparciu ze 
środków unii eu-
ropejskiej. czy 
bez takiego dofi-
nansowania gmi-
na byłaby w stanie 
zrealizować tak 
duży zakres inwe-
stycyjny z własne-
go budżetu?
Uważam, że bez 

tak dużego wsparcia ze środków unijnych 
gmina nie była by w stanie samodziel-
nie, z własnego budżetu zrealizować tego 
zadania. 

Grzegorz Figura – Wójt Gminy Radziechowy-Wieprz

Wywiad z panem Grzegorzem Figurą  
– Wójtem Gminy Radziechowy-Wieprz
1. na terenie pana gminy w ramach 
projektu „oczyszczanie ścieków na 
żywiecczyźnie – Faza ii” – docelowo 
zrealizowane będą aż trzy kontrak-
ty. z czego wynika tak rozległy zakres 
prac? 
Gmina Radziechowy-Wieprz liczy prawie 
13 tys. mieszkańców. Obecnie do sieci pod-
łączonych jest tylko ok. 40%. Po zakończe-
niu wszystkich prac do kanalizacji będzie 
podłączonych około 96% budynków w na-
szej gminie. W związku z tak ogromnym 
zakresem inwestycji zaplanowano podzie-
lić zakres prac właśnie na  trzy kontrakty.

2. czy mieszkańcy sołectw Bystra 
i juszczyna, pozbawieni do tej pory sie-
ci wodociągowej, po realizacji projektu, 
będą mieli dostęp do zbiorowej sieci 
zaopatrzenia w wodę pitną? 
Tak,  mieszkańcy sołectwa Bystra będą 
mieli dostęp do sieci wodociągowej po za-
kończeniu trzeciego kontraktu w ramach 
inwestycji. W przypadku Juszczyny trzeba 
jeszcze wykonać prace projektowe.

3. na terenie gminy powstanie nowo-
czesna i wydajna sieć kanalizacyjno-
wodociągowa. z pewnością podniesie 
to standard życia – czy sami mieszkań-
cy odczuwają potrzebę tej inwestycji?

Mieszkańcy dawno oczekiwali na tą inwe-
stycje. Dowodem na to jest cierpliwość 
i wyrozumiałość, z jaką znoszą wszelkie 
niedogodności związane z budową sieci. 


